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Protokół Nr 15 

z obrad  piętnastej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytej w dniu 27.01.2016r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 

przy ulicy Pocztowej 2. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:45. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radny nieobecny usprawiedliwiony – p. Henryk Szwochert 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

 w Więcborku       - Maria Kołata 

6. Inspektor ds. Podatkowych UM Więcbork   - Elżbieta Tereszkiewicz 

7. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

8. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Paweł Szydeł 

9. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów Filialnych na 

temat realizacji zadań w roku 2015 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 2016. 

8. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku z realizacji planu pracy 

Rady za 2015r. 

9. Sprawozdania Komisji stałych RM z realizacji planów pracy za rok 2015. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Więcborku. 
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11. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących na terenie gminy Więcbork 

wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych składanych przez osoby 

fizyczne, osoby prawne i jednostki organizacyjne nie posiadające osobowości prawnej, 

jednostki Agencji Nieruchomości Skarbu Państwa oraz jednostki organizacyjne Lasów 

Państwowych podlegających obowiązkowi podatkowemu w podatku rolnym, leśnym i od 

nieruchomości. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje. 

14. Zakończenie. 

 

Do powyższego porządku obrad wprowadzono autopoprawkę w postaci dodania punktu 

„Sprawozdanie Komórki ds. Promocji z realizacji zadań w roku 2015 oraz informacja  

o działaniach zaplanowanych na rok 2016.” Przewodnicząca wyjaśniła, iż zmiana 

spowodowana jest przeniesieniem na prośbę Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku punktu dotyczącego informacji o działalności placówki w roku 2015 i jej 

planach na bieżący rok, na sesję w miesiącu lutym. Czas ten pozwoli jej na zebranie 

pełniejszych danych konkretnie dotyczących roku 2016. Pozostałe punkty przybrały dalszą 

numerację. 

 .  

Przewodnicząca RM zarządziła glosowanie nad przyjęciem porządku obrad po 

wprowadzeniu powyższych zmian. 

Na sali 14 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XIV sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych  

Protokół przyjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca działań 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

12.01.2016 - udział w posiedzeniu Kapituły Zasłużonych dla Powiatu Sępoleńskiego. Po raz 

kolejny rozpatrywano kandydatury mieszkanki gminy Kamień p. Genowefy Ziemniak zam.  

w Płociczu i mieszkanki gminy Sępólno Krajeńskie p. Barbary Stasiorowskiej zam.  

w Lutowie. Obie kandydatury zostały zaopiniowane pozytywnie i podczas sesji Rady Powiatu 

w miesiącu lutym dokonany zostanie uroczysty wpis do Księgi. Przy tej okazji 

Przewodnicząca RM ponownie  wywołała propozycję Wicestarosty Powiatu odnośnie 

inicjatywy umieszczenia w ww. Księdze śp. p. Jadwigi Błażejczak pracownika Ośrodka 
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Doradztwa Rolniczego - długoletniej działaczki na rzecz środowisk wiejskich gminy 

Więcbork tj. zaangażowania się w zbiórkę podpisów przygotowania krótkiej informacji o ww.  

24.01.2016r. – udział w obchodach 96 rocznicy odzyskania niepodległości przez Więcbork. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

biurze Rady Miejskiej.   

 

Radny Stanisław Piłka nawiązując do kwestii wpisu p. Błażejczak do Księgi Zasłużonych 

dla Powiatu i związanych z tym procedur proponował, by takie listy  otrzymali sołtysi i przy 

okazji roznoszenia nakazów podatkowych zbierali potrzebne podpisy. 

Przewodnicząca RM podziękowała za sugestię deklarując przygotowanie stosownego listu 

intencyjnego. 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

24.12.2015r. – udział w spotkaniu wigilijnym w Domu Pomocy Społecznej, w Suchorączku. 

2.01.2016r. – udział w obchodach 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa Zofii i Ryszarda 

Migawa. 

4.01.2016r. – wręczanie aktów nadania stopnia awansu zawodowego nauczycielom –  

p. Ewie Jodkowskiej oraz p. Kamili Szulc. 

5.01.2016r. – wyjazd do Bydgoszczy, gdzie podpisane zostały akty notarialne przejmujące 

nieodpłatnie nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych. 

8.01.2016r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczo wyborczym OSP Zakrzewek. 

Nowym Prezesem OSP wybrany został p. Andrzej Szyszło. 

9.01.2016r. – udział w „Witunia Weekend Maraton” - nowym projekcie organizowanym  na 

terenie gminy Więcbork, którego pomysłodawcą jest również radny RM p. Ryszard 

Kałaczyński. 

10.01.2016r. – udział w podsumowaniu Akcji „Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy”  

w Miejsko – Gminnym Ośrodku Kultury w Więcborku. 

11.01.2016r. – udział w spotkaniu zorganizowanym w Świeciu n/Wisłą przez Urząd 

Marszałkowski, dotyczącym planu gospodarki odpadami komunalnymi województwa 

kujawsko-pomorskiego. Poruszono tam również temat regionalizacji tj. przypisania 

samorządu do danego regionu, w ramach którego ostawiać odpady. W przypadku Więcborka 

są to trzy  instalacje. W Bydgoszczy otworzono spalarnię śmieci w związku z czym 

wnioskowano do Urzędu Marszałkowskiego, by rozważono kwestię tego, by była ona 

ponadregionalna i samorządy z innych regionów również mogły z niej korzystać. 

12.01.2016r. – wyjazd do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu na spotkanie dotyczące 

rewitalizacji w ramach nowego rozdania środków unijnych. 

13.01.2016r. – spotkanie w UM Więcbork z przedstawicielami Spółki ENEA, podczas 

którego omawiano plany rozwoju, zapotrzebowanie na energie oraz sprawy bieżące. Tego 

samego dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego, które 

odbyło się w UG Sośnie. Poruszane tematy związane były ze Strategią Rozwoju Obszaru 

Społeczno – Gospodarczego powiatu sępoleńskiego, tzw. prace chodnikowe przy drogach 

powiatowych / prace będą kontynuowane bez zmian na zasadzie porozumienia, w roku 

bieżącym kontynuacja dotyczyć będzie Jastrzębca/. Ponadto omawiano również kwestię 

zaplanowanych w miesiącu lutym I Powiatowych Targów  Pracy i Edukacji /10 luty 2016 

miejsce – Sępólno Krajeńskie/. Również tego dnia Burmistrz wziął udział w posiedzeniu 

Komitetu Sterującego Obszaru Społeczno – Gospodarczego powiatu sępoleńskiego, na 
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którym uchwala przyjęto zaktualizowaną listę projektów podstawowych. W części dotyczącej 

Gminy Więcbork pozostaje ona bez zmian.  

14.01.2016r. – wyjazd do Bydgoszczy na Konwent Burmistrzów Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. Była to okazja do spotkania z Wojewoda Mikołajem Bogdanowiczem. Wśród 

poruszanych spraw znalazła się m.in. sprawa zadań zlecanych gminom. Temat ten jest 

szczególnie na czasie chociażby z racji faktu, iż na dniach wpłynęło do Gminy Więcbork 

pismo z Urzędu Wojewódzkiego dotyczące konieczności zwrotu 13.700,00 zł dotacji za rok 

2015 wynikających z algorytmu wg którego w tej chwili UW przelicza i szacuje koszty 

wykonanych zadań przez pracowników Urzędu Stanu Cywilnego. W konwencie 

uczestniczyła także Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich p. Elżbieta 

Siemiątkowska z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu Dyrektor zapewniła, że ilość 

złożonych wniosków na przebudowę dróg w ramach PROW jest taka, że jeżeli spełnią one 

wymogi formalne, wszystkie gminy otrzymają dofinansowanie. Jeżeli tak się stanie Gmina 

Więcbork również będzie beneficjentem tych środków. Poza tym na Konwencie obecna była 

Kurator Oświaty i pojawił się temat zmian w systemie oświaty oaz kwestie tzw. „godzin 

karcianych i urlopów zdrowotnych nauczycieli.  

15.01.2016r. – spotkanie z właścicielem Firmy „BEMIX”. Rozmowy dotyczyły planów 

rozwojowych Firmy. W zamierzeniach jest budowa nowoczesnej galwanizerni, aby 

całkowicie uniezależnić się od podmiotów zewnętrznych i skrócić terminy zamówień.  

W spotkaniu uczestniczył również Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  

i pracownik oczyszczalni ścieków  z racji tego, iż  wskazana powyżej rozbudowa wiązać się 

będzie ze zwiększonym zrzutem ścieków na oczyszczalnię. Tego samego dnia odbyło się 

spotkanie z Dyrektor Gimnazjum w Więcborku dotyczące odpłatności za wynajem sali 

gimnastycznej jednostkom, czy podmiotom prowadzącym zajęcia sportowe z dziećmi  

i młodzieżą. 

16.01.2016r. – udział w walnym zebraniu sprawozdawczo-wyborczym OSP Sypniewo. 

Prezesem OSP został tam ponownie p. Stanisław Posieczek. 

18-25.01.2016r. – urlop wypoczynkowy. 

27.01.2016r. – udział w spotkaniu z przedstawicielami Spółki „PROVITA”. Rozmowy 

dotyczyły wniosku złożonego przez Centrum Medyczne „FAMILIA”.  

 

W trakcie urlopu  obowiązki Burmistrza przejął Zastępca Burmistrza p. Jacek 

Masztakowski: 

 

21.01.2016r.- udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku. 

22.01.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego Rady Miejskiej w Więcborku. 

23.01.2016r. – udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczo – Wyborczym w OSP Pęperzyn. 

24.01.2016r. – udział w obchodach 96 rocznicy Odzyskania Niepodległości przez Więcbork. 

25.01.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury  Sportu Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

 

 

 

 

Dodatkowe informacje Burmistrza Więcborka: 

 

 W miesiącu grudniu po skierowaniu zapytań ofertowych do przedsiębiorców Gmina 

Więcbork zakupiła samochód marki Renault „Master” rok prod. 2005 za kwotę  

24.500,00 zł. 
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 Również w grudniu po otrzymaniu ofert zakupiony został na wyposażenie Gminy 

Więcbork ciągnik za kwotę 79.500,00 zł brutto. Ciągnik ten wyposażony jest w TUZ oraz 

tur. Są to zupełnie nowe urządzenia warte co najmniej 20.000,00 zł, zatem ciągnik 

kosztował Gminę 59.500,00 zł. w ramach zapytania ofertowego na ciągnik wpłynęły trzy 

oferty: jedna z ofert to rok prod. ciągnika 1997 cena 84.993,00 zł, kolejna to ciągnik  

z roku 2000 – cena 86.000,00 zł i oferta, z której Gmina skorzystała – ciągnik z roku 2002 

cena 79.500,00 zł. Sprzedawca udzielił sześciomiesięcznej gwarancji na sprzęt. 

 13 i 14 stycznia Gmina otrzymała i rozdysponowała na terenie gminy Więcbork 22 tony 

jabłek do palcówek oświatowych, placówki opiekuńczo - wychowawczej,  Szpitala 

Powiatowego, Świetlicy Środowiskowej, Środowiskowego Domu Samopomocy. Owoce 

te były z Agencji Rynku Rolnego za pośrednictwem Stowarzyszenia „Amor Omnia 

Vincit” z siedzibą w Starogardzie Gdańskim. W tym miejscu Burmistrz złożył 

podziękowania pracownikom Urzędu Miejskiego w Więcborku, którzy sprawnie 

rozprowadzili owoce w ww. miejsca. Podziękowania skierowane zostały także pod 

adresem lokalnego przedsiębiorcy p. Jacka Jerczyńskiego, który udzielił Gminie 

bezpłatnej pomocy, zarówno przy rozładunku, jak i magazynowaniu jabłek. 

 W styczniu rozstrzygnięty został przetarg na zakup oleju napędowego i gazu. Wygrała 

Firma, która była dostawcą tych paliw w roku 2015 ale ceny uzyskane w przetargu, to 

minus  0,16 zł od ceny dnia na olej napędowy i minus 0,10 zł od ceny dnia na gaz.  

 Wdrożony został Program odpracowywania zaległości czynszowych w mieszkaniach 

komunalnych. Pierwsze umowy podpisane zostały 1 czerwca 2015r. Łącznie w 2015r. 

udział w Programie wzięło sześć osób. Kwoty odpracowane w tym roku to zaległości po 

byłym AZK – 3.188,49 zł; kwota odrobionych bieżących zaległości po likwidacji AZK – 

10.108,50 zł. Cztery z wskazanych powyżej osób nadal odpracowują zaległości. Łącznie 

tych sześć osób odpracuje kwotę 32.681, 89 zł. Dla części zadłużonych osób jest to jedyna 

możliwość spłaty długu pod warunkiem uiszczania bieżących należności. Od stycznia 

2016 roku do Programu zakwalifikowało się kolejnych sześć osób – kwota do 

odpracowania 21.385,00 zł.  

 

Radny Władysław Rembleski  kierując się do Skarbnik Gminy Więcbork pytał, jak 

datowana jest decyzja Wojewody odnośnie zwrotu części środków na zadania zlecone  

tj. z datą roku ubiegłego, czy określone są zasady rozliczenia  w tej decyzji – czy ma być 

rozliczana z budżetu roku 2015, czy z dotacji na rok 2016. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork odpowiedział, że zgodnie z otrzymaną decyzją zwrot dotyczy 

roku 2015. Urząd Wojewódzki powołuje się na przepisy ustawy o finansach publicznych 

zwrotu do 31 stycznia roku następnego niewykorzystanych dotacji z roku poprzedniego. 

Będzie to zmniejszało Gminie dochody roku ubiegłego. 

 

Rady Rembelski kontynuując mówił, że jeżeli zostaną pomniejszone dochody roku 

ubiegłego, to muszą zostać przeksięgowane wydatki – z wydatków zleconych na wydatki 

własne. Czy Gmina ma plan wydatków własnych większy niż faktycznie zrealizowany  

w rozdziale 75011. 

 

Jeżeli chodzi o wydatki własne w rozdziale dotyczącym funkcjonowania USC, tam pełnej 

kwoty nie ma. Pozostała kwota zostanie ujęta w plan niewykonany dotyczący administracji – 

odpowiedziała Skarbnik Gminy.    

 

Radny Rembelski stwierdził, że Pan Wojewoda i jego służby nie mają pojęcia  

o budżetowaniu i nie znają ustawy o naruszeniu ustawy o finansach publicznych. Jego zdanie 
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jest to bezprawie – zmusza się Gminę do kombinowania, a w razie kontroli kto będzie ponosił 

odpowiedzialność za naruszenie dyscypliny Finansów publicznych. 

 

Planu finansowego nie przekroczymy w administracji, natomiast musimy teraz sztucznie 

zmniejszyć wykonanie w USC – Skarbnik Gminy. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński pytał z kolei, jakie prace wykonują osoby odrabiające 

zaległości czynszowe. 

 

Radny Andrzej Wenda chciał wiedzieć, jacy oferenci zgłosili się odnośnie zakupu ciągnika. 

 

Radny Wojciech Janicki zapytał, czy na spotkaniu z Dyrektor Gimnazjum dotyczącym 

wynajmu sali gimnastycznej zapadły jakieś konkretne decyzje - rozwiązania. 

 

Burmistrz Więcborka ustosunkowując się do powyższego odpowiedział, że w przypadku 

zakupu sprzętu zapytania ofertowe skierowane zostały do firm prowadzących tego typu 

działalność na terenie gminy Więcbork. W przypadku samochodu wpłynęły dwie oferty i obie 

złożone były przez Firmę PHU „HEL- MOT”, a na zakup ciągnika trzy oferty: Firma 

„ROLMASZ” sprzedaż maszyn rolniczych p. Andrzej Szyszło z Wituni i Firma „HANDEL - 

MASZYNY ROLNICZE USŁUGI TRANSPORTOWE” p. Adam Kiedrowski  Witunia. 

Jeżeli chodzi o spotkanie z Dyrektor Gimnazjum, to nie zapadły żadne konkretne ustalenia, 

ponieważ należy spotkać się w tej materii również z pozostałymi dyrektorami i ustalić zasady, 

które będą obejmowały wszystkie tego typu placówki na terenie gminy Więcbork. Prace 

wykonywane w ramach odrabiania zaległości są różne. W większości są to prace porządkowe 

np. sprzątanie miasta, jedna z osób obecnie wykonuje pomocnicze prace biurowe, jedna 

pracowała także, jako pomoc opiekunki środowiskowej w ramach MGOPS. Zakres prac jest 

różny w zależności od potrzeb Gminy i  kwalifikacji/umiejętności osób odrabiających.  

 

Radny Wilczyński dopytywał, czy odpracowywanie liczone jest wg stawki godzinowej. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że wszystko jest ściśle rozliczane. Osobie odpracowującej 

przydzielana jest osoba nadzorująca i rozliczająca z wypracowanych godzin. Jeżeli pojawią 

się takie osoby z sołectw, nie wyklucza się, że nadzór ten powierzony zostanie sołtysom. 

 

Radny Jan Antczak pytał, czy zakupiony ciągnik będzie w stanie dowozić kostkę brukową. 

 

Kierownik referatu UM p. Tomasz Fifielski mówił, że ciągnik zakupiony został po to, by 

Gmina nie musiała korzystać z usług zleconych przy przewozie i załadunku materiałów na 

inwestycje. Tur ma moc, która pozwala mu na podniesienie 2 tony sto kilogramów tj. masy 

równej jednej palety. Na pewno zatem rozwózka kostki, krawężników itp. będzie się odbywać 

w zakresie Gminy.   

 

Radny Wenda podał, że doszły do niego informacje, jakoby ciągnik dzień po zakupie trafił 

do mechanika. Pytał, czy rzeczywiście sytuacja taka miała miejsce. 

 

Pan Fifielski wyjaśnił, że p. Kiedrowski w ustalonym terminie tj. do końca roku 2015 miał 

dostarczyć do Gminy ciągnik wyposażony w tur i TUZ. Przekazanie nastąpiło bodajże  

28 grudnia 2015r. i wówczas zwrócono się o wykonanie przeglądu technicznego do firmy 

działającej na terenie gminy Nakło zajmującej się serwisem tego typu sprzętu. Stan 

techniczny okazał się zadawalający niemniej jednak doposażenie a konkretnie podłączenie 
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tura okazało się niewłaściwe. W związku z powyższym w ramach gwarancji, protokolarnie 

ciągnik został zwrócony w celu usunięcia wad. Na przełomie stycznia 2016r. ciągnik 

powrócił  ale niestety w dalszym ciągu w trakcie załadunku w przypadku tura występują 

problemy z układem kierowniczym. Ponownie zatem w ramach gwarancji zwrócono sprzęt 

celem usunięcia wad. Na dzień po sesji wyznaczono termin odbioru ciągnika jeżeli wszystko 

będzie działało poprawnie sprzęt skierowany zostanie do prac. Pierwsze prace polegać będą 

na zrąbkowaniu gałęzi.  

 

Radny Ryszard Kalaczyński pytał, czy to firma „BEMIX” zaprosiła Burmistrza na 

spotkanie, czy też była to inicjatywa Burmistrza. Pytał też, czy w roku 2016 Burmistrz 

planuje również spotkanie z innymi firmami działającymi na terenie gminy Więcbork. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że p. Benedykt Miszczak złożył dokumenty dotyczące 

rozbudowy swojej Firmy i będąc w Urzędzie poinformował go o tym. Poinformował go o tym 

jakiego typu ma być to inwestycja i że jest to ściśle związane z oczyszczalnią ścieków. 

Poprosił o spotkanie w takim gronie, aby można było pewne kwestie omówić  ze wskazaniem 

w jakim kierunku powinien zmierzać – co może, a czego nie wolno przy tej inwestycji 

zaplanować. Burmistrz zapewnił przy tym, że ma świadomość, że przedsiębiorcy są bardzo 

ważni zarówno dla gminy, jak i mieszkańców, dlatego też jeszcze w tym roku zamierza się 

spotkać z przedsiębiorcami. Nie wyklucza to jednak sytuacji, że będzie też spotykał się  

z przedsiębiorcami indywidualnie. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, kto na spotkaniu mówił o tym, co można, a czego nie można  

w odniesieniu do planowanej inwestycji. Czy kierowane obostrzenia i wskazówki padały ze 

strony Zakładu Gospodarki Komunalnej? 

 

Pani Przewodnicząca sytuacja wygląda tak, że ilość ścieków w przypadku uruchomienia tej 

inwestycji znacznie się zwiększy. Rozmawialiśmy o możliwościach naszej oczyszczali, jakie 

ilości są dla naszej oczyszczalni bezpieczne i na co inwestor musi położyć nacisk żeby nie 

zakłócić procesu na oczyszczalni – mówił Burmistrz Więcborka. 

 

Mam nadzieję, że na dzień dzisiejszy są  w tym Zakładzie bardziej kompetentne osoby niż 

kiedyś, ponieważ ilość ścieków to jedna rzecz, natomiast jakość ścieków zrzucanych do 

oczyszczalni, to kolejna rzecz. Do tej pory, co do tego nikt tam nie miał „zielonego pojęcia”. 

Łatwo jest uderzyć w przedsiębiorcę, który zajmuje się obróbką metali, natomiast troszeczkę 

trudniej zadać sobie odrobinę trudu i sprawdzić czym się operuje, a skąd mogą brać się 

zanieczyszczenia w ściekach. Swego czasu ZGK nękało „WIZAMOR”  

i tamtejszą galwanizernię za zrzucanie ścieków z kadmem i kilkoma innymi metalami, 

których w ogóle w procesie technologicznym tam nie używano. Pytanie, czy w dniu 

dzisiejszym p. Mieszczak nie naraża się na podobne szykany z punktu widzenia tych 

niekompetentnych pracowników – Przewodnicząca RM. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że w trakcie rozmów nie wchodzono w szczegóły,  

a skupiono się bardziej na ilości ścieków. Jednakże przy założeniu, że ścieki będą  

o parametrach takich, jak są w tej chwili, a będzie ich dwa razy więcej, należy wziąć pod 

uwagę, że może to w pewnym stopniu zakłócić proces technologiczny.  

 

 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
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1. Radny Jacek Kabattek interpelował w sprawie uposażenia sołtysów z terenu gminy 

Więcbork. Sołectwa różnią się między sobą wielkością, ilością mieszkańców i różna jest 

też w związku z tym skala problemów. Według niego jeden z czynników determinujących 

jego wysokość  winien zostać zmodyfikowany. Konkretnie chodziło o zapis dotyczący 

procenta od zebranych podatków, który w dobie różnych opcji dokonywania wpłaty 

mocno się przedawnił. Po skonsultowaniu tego problemu z innymi sołtysami proponował, 

by procent, o którym mowa powyżej, uzależnić od wielkości funduszu sołeckiego, który 

odnosi się bezpośrednio do ilości mieszkańców. Wniósł o przyjrzenie się tej kwestii przez 

Burmistrza Więcborka. 

2. Radny Ryszard Kałaczyński mówił o szybko rozbudowującej się ulicy Łąkowej  

w Wituni i konieczności jej doświetlenia. Wcześniej rozmawiał o tym z Kierownikiem 

UM p. T. Fifielskim i uważa, że jego propozycja założenia dodatkowych lamp na  

co drugim słupie biegnącej tam linii energetycznej jest słuszna. Realizacja tego założenia 

na pewno rozwiąże istniejący problem.  

 Radny sygnalizował również problem poważnej dewastacji przez sprzęt ciężki 

„dywaniku asfaltowego” wylanego na brukowym podłożu w centrum wsi Witunia. Prosił, 

aby służby Burmistrza zajęły się tą sprawą póki nawierzchnia nie rozsypie się całkowicie. 

3. Radna Grażyna Witczak wskazała na powracający problem z organizacją ruchu na  

ul. Ogrodowej, szczególnie w dzień targowy. W czwartki targowe pieszy nie ma tam 

żadnych praw. Jest tam ścieżka rowerowa i jezdna ale użytkownicy tej ostatniej części tj. 

jezdnej uzurpują sobie tam prawa wszelakie. Radna pytał, czy nie ma możliwości 

ograniczenia  ruchu w czwartki np. tylko do samochodów dostawczych.  

 Radna pytała również o informacje dotyczące odbioru społecznego wprowadzonych 

zmian dotyczących gospodarki odpadami stałymi tj. dodatkowej segregacji i wzrostu 

opłaty za wywóz nieczystości stałych. Pytała też o ilość pojemników ogólnodostępnych 

na popiół oraz co należy robić z odpadami zielonymi. Podobno odbierający nieczystości 

stwierdzili, że takowych odpadów nie powinno być w odpadach zmieszanych. Jednakże  

z tego, co pamięta w uchwale nie ma wyodrębnionej segregacji odpadów zielonych. 

 Prosiła o informację dotyczącą zakresu obowiązków opiekuna dowożącego osoby 

uczestniczące w zajęciach Środowiskowego Domu Samopomocy w Więcborku. Czy taki 

opiekun ma prawo powiedzieć takiej osobie niepełnosprawnej, że on nie jest od tego, żeby 

pomóc takiej osobie wysiąść. Ponadto, czy kierowca takiego dowozu sam decyduje o tym 

dokąd odwozi takie osoby. 

Cyt.: „Obiecywaliśmy, że będzie lepiej, że będzie normalniej, a okazuje się, że nie mamy 

wpływu na nic. Panowie od śmieci rządzą sobie śmieciami, pan kierowca rządzi sobie 

samochodem, opiekun jest diabli wiedzieć po co i parę innych rzeczy np. mieszkania 

komunalne, o których rozmawialiśmy wcześniej, gdzie ustawodawca nas wiąże 

przepisami mówiąc, co nam wolno, a czego nam nie wolno. To tak naprawdę po co my tu 

jesteśmy. Chyba niestety pan redaktor miał rację: ble, ble, kasa i do domu” – koniec 

cytatu. 
 

Radny Jan Antczak stwierdził, że popiera zdanie Przewodniczącej RM, tak niestety jest 

w tych sprawach niewiele się zmieniło. 

Przewodnicząca RM odnosząc się do tematu gospodarki odpadami poruszonego powyżej 

stwierdziła, że przepisy są przepisami i należy jest respektować ale wszyscy jesteśmy ludźmi  

i tak też winniśmy się traktować nawzajem. Cyt.: „Zachowujmy się tak, jakbyśmy chcieli 

żeby zachowywano się wobec nas. To że ustawodawca czegoś na nas nie narzuca nie 

oznacza, że my nie musimy, czy też nie powinniśmy potraktować ludzi w sposób 

odpowiedzialny. Stwierdzenie, że pan kierownik dogadał się z ZGK, że oni będą odbierać 

zmieszane odpady w styczniu bez oddzielenia popiołu, to to jest fajnie, że można się dogadać, 
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tylko po jaką cholerę /przepraszam za to słowo ale inaczej nie umiem tego wyrazić/ 

podnosiliśmy opłatę! Po to, by oferent mógł spiąć budżet. Jak on ma spiąć budżet jeżeli przez 

miesiąc będzie płacił na składowisku za te zmieszane odpady pięciokrotnie więcej – nie 

pięćdziesiąt tylko dwieście pięćdziesiąt złotych za ten popiół, który mógłby być oddzielony, 

gdybyśmy my łaskawie poinformowali ludzi wcześniej, że muszą mieć pojemniki, o tym 

kiedy będzie odbierany popiół … Panie Kierowniku niech Pan nie kiwa głową, bo głowę daję, 

że cześć osób nie dowiedziałaby się  o tym nawet 31 grudnia, tak ja się dowiedziałam  

/ oczywiście ja wiedziałam wcześniej z racji bycia radną/. Następny kwiatek – jak powinny 

być roznoszone regulaminy. W moim domu są trzy mieszkania dwa trafiły do mojej Mamy, 

ani jedno do mnie i mojej sąsiadki. Jeżeli mamy gońców, jeżeli mamy osoby odrabiające 

pewne rzeczy dlaczego dajemy zarabiać poczcie? – koniec cytatu”. 

Radny Piłka sprostował, że nie do końca dajemy zarobić poczcie, ponieważ on jako sołtys 

otrzymał sto egzemplarzy informacji i musi to rozwieść. 

Zdaję sobie sprawę, że część z tych obowiązków spadła na sołtysów ale generalnie brak jest 

informacji i tak jak powiedziałam dwie informacje trafiły do jednego mieszkania. Kolejna 

dyskusja winna dotyczyć informowania o podwyżkach. Jesteśmy cacy „pico bello” jesteśmy 

w zgodzie z ustawą, jesteśmy w zgodzie ze wszystkim tylko ja nie jestem w zgodzie ze swoim 

sumieniem. Uważam, że jeżeli ja zmieniam warunki umowy, to muszę przynajmniej dać 

chwilę czasu komuś, żeby ten ktoś mógł się do tych warunków odpowiednio ustosunkować. 

Ale ten problem, jak widzę, widzę tylko ja, jest to mój problem. Tak samo jak mówiłam  

o tych pojemnikach na popiół, sprawdziłam to i odbiór raz w miesiącu z mojego punktu 

widzenia jest to za mało – Przewodnicząca RM. 

Radny Kałaczyński nadmienił, że problem wywozu nieczystości poruszany był na 

posiedzeniach Komisji RM. Obecny harmonogram wywozu rozwiązuje problem składowania 

popiołu gdyż np. wywóz popiołu jest 22 a odpadów 25 zatem do załadunku można 

wykorzystać również pojemnik np. na odpady zmieszane i do wywozu wystawić dwa 

pojemniki. Następnie załadować w niego odpady zmieszane. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutową przerwę obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono 

 

Ad. 7 Informację na temat realizacji zadań w roku 2015 i prezentacja planowanych 

przedsięwzięć na rok 2016 przestawiła Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

oraz Punktów Filialnych p. Maria Kołata. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 1 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BiP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodnicząca RM otwierając dyskusję mówiła, że w harmonogramie imprez na 

2016r.zabrakło jej zaakcentowania rocznicy obchodów 1050-lecia Chrztu Polski. Prosiła  

o uwzględnienie tego faktu w planach kulturalnych Jednostki, co więcej właśnie Bibliotekę 

widziała, jako koordynatora akcji upamiętniającej to wydarzenie na terenie całej gminy 

Więcbork. Warto byłoby z tej okazji zorganizować konkursy i pogadanki dla dzieci  

i młodzieży. 
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Dyrektor Biblioteki podała, że wstępne plany w tej materii już robiono. Coś na pewno z tej 

okazji się odbędzie. Na pewno jeżeli chodzi o spotkania. Rozmawiano juz nawet takiej 

prelekcji z p. Jarocińską z Bydgoszczy. 

Radny Jan Antczak nawiązując do przedstawionej informacji pytał o powody, dla jakich 

filia w Runowie Krajeńskim straciła czytelnika dorosłego.  

Dyrektor Biblioteki wyjaśniła, że główną przyczyną jest to, że wejście do biblioteki jest 

przez szkołę. Kiedy wejście było swobodne od strony boiska biblioteka mogła być czynna po 

godzinach pracy szkoły i ludzie mogli wchodzić do niej kiedy chcieli. W tej chwili czas 

otwarcia biblioteki uzależniony jest od pracy szkoły, a sam fakt, że trzeba wejść do niej przez 

budynek szkolny też nastręcza pewne ograniczenia. W ferie zimowe pracownica filii  

w jednym tygodniu musiała wziąć przymusowy urlop, a podobnie dzieje się w okresie letnich  

wakacji.  

Radny Antczak stwierdził, że nie wierzy, iż nie jest możliwe, by biblioteka była jeszcze 

czynna godzinę, dwie po zajęciach szkolnych i mogli niej skorzystać starsi mieszkańcy 

sołectwa.  

Dyrektor Biblioteki powiedziała, że nie zarządza szkołą. Przypomina sobie jednak, że sołtys 

obiecał jej odrębne wejście do biblioteki.  

Radny Antczak pytał ilu starszych czytelników widnieje w ewidencji filii biblioteki 

Niech to nawet było dziesięć piętnaście osób, to jest już dużo. Teraz, jak chcę zrobić imprezę 

dla dorosłych w Runowie muszę ja zrobić w Kole Gospodyń Wiejskich – mówiła Dyrektor 

Biblioteki. 

Radny Antczak przekonywał, że w kwestii godzin otwarcia filii można się dogadać. 

Proponował, by Dyrektor wspólnie z nim odwiedziła Dyrektora Szkoły w celu załatwienia 

problemu. 

Przewodnicząca RM  mówiła, że problem powraca po raz kolejny. Uznała, że 

odpowiedzialnym za obie jednostki tj. szkołę i bibliotekę jest Burmistrz, więc powinien tą 

kwestię ostatecznie rozstrzygnąć. Należy określić, czy ta filia ma nadal tam funkcjonować, 

czy ma być biblioteką szkolno-publiczną, czy też być całkowicie przemianowana na szkolną. 

Inna opcją byłoby wyprowadzenie jednostki ze szkoły. 

Dyrektor Biblioteki poinformowała, że jest to już jej ostatnie wystąpienie na sesji, gdyż od 

miesiąca maja wybiera się na emeryturę. 

Radna Beata Kopta w uzupełnieniu poruszanej kwestii wspomniała, że wypłynęła ona 

również na posiedzeniu Komisji Oświaty/…/. Wówczas Zastępca Burmistrza obiecał, że 

sprawą się zajmie. Liczyła, że na kolejnym spotkaniu coś już w tej materii zostanie ustalone, 

jeżeli nie, Komisja na pewno tego nie odpuści.  

Radny Stanisław Piłka był zdania, że dzielenie biblioteki na szkolną i publiczną nie jest 

dobrym pomysłem. Sama Dyrektor powiedziała, że na przerwach w bibliotece pojawia się 

sporo dzieci, natomiast tworzenie odrębnej dla dziesięciu, czy piętnastu czytelników mija się 

z celem. Z kolei te dzieci, które dziś korzystają z filii jako uczniowie, będą z niej korzystać 

również po zakończeniu nauki.  
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Dyrektor Biblioteki sprostowała, że na pewno nie ma mowy o dzieleniu biblioteki i nadal 

będzie funkcjonowała biblioteka publiczna ze szkolną. Problem stanowi jedynie wejście. 

Burmistrz Więcborka podziękował Dyrektor za przedstawione sprawozdanie ale przede 

wszystkim za dotychczasową działalność. Wielokrotnie uczestniczył na organizowanych 

przez Dyrektor spotkaniach i naprawdę w tej Jednostce dzieje się dużo. Jeżeli chodzi  

o bibliotekę w Runowie, to temat był przerabiany w momencie omawiania termomodernizacji 

budynku szkoły i pamięta, kiedy to „boksował” się z radnym Antczakiem w kwestii 

pozostawienia osobnego wejścia. Zrobiono jednak inaczej i ubolewa nad tym, że w przeciągu 

poprzedniego roku nie miał jasnego sygnału, że taki problem się pojawił i w związku z nim 

następuje też spadek czytelnictwa dorosłych. Można było to bowiem znacznie wcześniej 

załatwić. Niemniej zobowiązuje się temat podjąć, przeprowadzić rozmowy i zobaczyć,  

co w tej kwestii można zrobić. Należy też mieć świadomość, że osoba, która prowadzi 

bibliotekę w szkole na pewno nie weźmie na siebie odpowiedzialności, za obiekt poza 

godzinami zajęć lekcyjnych, a niestety ktoś kto chce w tym czasie skorzystać z biblioteki 

musi wejść do budynku szkoły. Trudno będzie odróżnić zatem kto z wchodzących 

rzeczywiście będzie chciał wejść do biblioteki, a kto udaje się do budynku w zupełnie innym 

celu.  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję 

Ad. 8 Sprawozdanie Komórki ds. Promocji z realizacji zadań w roku 2015 oraz informacja  

o działaniach zaplanowanych na rok 2016 przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski. 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 i Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM/ 

Informacja uzupełniona została prezentacją multimedialną. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Antczak wskazał, że w informacji zabrakło mu tych wydarzeń, które miały miejsce  

w poszczególnych sołectwach, a również i tam wiele się wydarzyło. Zapytał również, czy 

rekord wieńczący akcję 366 maratonów został pobity, czy nie tzn. czy p. Kałaczyński został 

rekordzistą, czy nie. 

Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdził, że przyjmuje uwagę odnośnie sołectw, 

natomiast jeżeli chodzi o sam wyczyn p. Kałaczyńskiego, to został on zgłoszony do Księgi 

Rekordów Guinessa, wstępnie został zaakceptowany, że taki rekord może być uznany  

i poproszono Gminę o dosłanie wszelkich materiałów związanych z biegiem tj. protokołów, 

filmów itp. Materiały te zostały przekazane w grudniu jednej z mieszkanek, która pomaga  

w realizacji wniosku  i ona te materiały przekaże do Komitetu. Jeżeli sprawa znajdzie swój 

finał, radni na pewno zostaną o tym poinformowani. 

Przewodnicząca RM mówiła, że jeżeli chodzi o prezentowany film z okazji 25-lecia 

Samorządu, to należy wspomnieć, iż czas emisyjny był ograniczony stąd pewnie nie wszystko 

udało się w nim zawrzeć i to w pewnym stopniu usprawiedliwia Gminę. Niemniej, jeżeli 

chodzi o wypowiedź radnego Antczak, na pewno konieczna jest nieustanna współprac na linii 

sołectwa, sołtysi, organizacje pozarządowe – komórka Promocji Gminy, o której sama mówi 

od kilu już lat. Przewodnicząca kontynuując mówiła również o organizowanych imprezach 

tzw. patriotycznych, które wiążą się ze składaniem kwiatów przy pomniku „Orla Białego”  

i przemówieniami. Według niej uroczystości te nabierają coraz lepszych kształtów ale 
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odczuwalny jest tam brak osoby prowadzącej. Może należałoby np. zobligować do tego 

Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku lub np. przyporządkować daną uroczystość 

poszczególnym placówkom oświatowym z terenu gminy Więcbork. Osoba prowadząca 

wprowadziłaby pewien porządek w realizacji przebiegu danej uroczystości. Ponadto 

przydałoby się również przeprowadzenie jakiegoś szkolenia pocztom sztandarowym 

reprezentującym szkoły, gdyż w jej odczuciu są to „dzieci z łapanki”, które nie wiedzą, co to 

jest sztandar. Trudno się dziwić, kiedyś bycie w poczcie sztandarowym było wyróżnieniem  

i była to zazwyczaj klasa siódma i ósma, a dziś już tych klas w szkołach podstawowych nie 

ma. Dzieci te często mdleją podczas uroczystości, dlatego też wskazane byłoby aby z takim 

pocztem była osoba dorosła za nie odpowiedzialna. Zmieniając temat Przewodnicząca podała, 

że podczas niedawnej obecności na spotkaniu w Bydgoszczy pytano ją o możliwości 

korzystania z więcborskiej strzelnicy. Było to dla niej miłym zaskoczeniem i sygnałem, że  

Więcbork jest zauważany i jest zainteresowanie, by go odwiedzać. Z drugiej zaś strony 

potwierdzenie dla tego, że warto coś robić i inwestować. Ponowiła też sugestię odnośnie 

zamieszczenia na nowej stronie internetowej Gminy Więcbork wirtualnego spaceru po 

mieście i jego najciekawszych miejscach prosząc, aby o tym projekcie – zamyśle nie 

zapomniano i dążono do jego realizacji.  

Radna Anna Łańska zgłosiła dwie sprawy. Jedna ze spraw zgłoszona została już przez jej 

przedmówczynie tj. kwestia omdlenia dziewczynki z pocztu sztandarowego Szkoły 

Podstawowej. Prosiła, by Przewodnicząca Komisji Oświaty /…/ p. Beata Kopta poruszyła tą 

sprawę na komisji, w której uczestniczyć będą dyrektorzy szkół, bądź Burmistrz na 

podobnym spotkaniu, zobowiązał dyrektorów do delegowania wraz z pocztem sztandarowym 

osoby odpowiadającej – opiekuna. Poza tym jeżeli pracownik komórki Promocji UM 

informuje telefonicznie szkoły o uroczystości i uczestnictwie w nim pocztu sztandarowego, to 

wypadałoby żeby te delegacje z poszczególnych szkół się pojawiły. Ostatnia uroczystość 

pokazała, że tak nie jest i szkoły z trenu gminy reprezentowane były jedynie przez dwa poczty 

sztandarowe Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Więcborku. Może należałoby w tym 

zakresie opracować kalendarz imprez i dostarczyć je do placówek oświatowych, tak by te  

z wyprzedzeniem wiedziały, kiedy uroczystości się odbywają i odpowiednio wcześniej mogły 

się zorganizować. Druga poruszona przez radną kwestia dotyczyła uczestnictwa  

w ostatniej uroczystości radnych Rady Miejskiej. Wszyscy radni sms-owo powiadomieni 

zostali o dacie, godzinie i miejscu uroczystości i dzieje się tak przed każdą tego typu 

uroczystością. Radni są przedstawicielami gminy i osobiście uważa, że uczestnictwo radnych 

w obchodach ważnych dat winno być obowiązkowe. Prosiła zatem, by radni mieli powyższe 

na uwadze i uczestniczyli w obchodach ważnych rocznic, aby były one jak najbardziej 

uroczyste.  

Radny Kabattek wskazał na potrzebę zorganizowania w ramach promocji Gminy strojów 

reprezentacyjnych promujących gminę Więcbork. Brak takiego elementu był widoczny 

chociażby na ostatniej wystawie „Stołów Wigilijnych”, która miała miejsce w Dąbrówce. 

Radny Kazimierz Wilczyński poparł sugestię Przewodniczącej RM o przygotowaniu 

prezentacji multimedialnej „wirtualnego spaceru” po ciekawych miejscach Więcborka  

i zamieszczeniu go na stronie Gminy Więcbork. Dobrze byłoby również, gdyby informacja  

o obchodach rocznicowych pojawiała się w lokalnej prasie do wiadomości mieszkańców  

i była zaproszeniem dla społeczeństwa do uczestnictwa. Ponadto, zdaniem radnego, promocji  

i propagowania wymagają również nieruchomości, które Gmina zamierza zbyć, z podziałem 

na tereny pod inwestycje i działki budowlane mieszkalnictwa jednorodzinnego. Generalnie 

cała prezentacja przypadła do gustu radnego, widoczny jest dobry kierunek obranych w tej 

materii zmian. Jeżeli taka tendencja zostanie utrzymana będzie dobrze. 
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Radny Ryszard Kałczyński  odpowiadając radnemu Antczak stwierdził, że pobicie rekordu 

Guinessa nie zdarza się co dzień i jest niewątpliwym osiągnięciem. Podkreślił przy tym 

ogromne zaangażowanie radnej Anny Łańskiej w załatwianiu mnóstwa spraw formalnych 

związanych ze sfinalizowaniem wpisu do Księgi. Radny zaznaczył również, ogromną rolę 

sportu w promocji gminy Więcbork. 

Radna Anna Łańska uzupełniła wypowiedź przedmówcy wyjaśniając, że w tej chwili 

zgłoszony został rekord bicie 366 maratonów. W tej chwili p. Kałaczyński chce również 

zgłosić rekord Guinessa polegający na największej ilość przebiegniętych maratonów w jednej 

miejscowości. Nazwał to drugim biciem rekordu Guinaessa. 

Zastępca Burmistrza Więcborka powiedział, że ogłoszenie o obchodach rocznicowych było 

zamieszczone w prasie lokalnej, stronie internetowej Gminy Więcbork, Tele – bimie oraz  

w kościelnych ogłoszeniach parafialnych tydzień przed uroczystością. Prosił też o zgłaszanie 

przez radnych sugestii dotyczących materiału, jaki powinien znaleźć się na stronie 

internetowej Gminy Więcbork.  

Radna Beata Kopta odnosząc się do informowania szkół uroczystościach podała, że Szkoła 

Podstawowa w Więcborku otrzymała taką informację na tydzień przed feriami. Jedynym 

usprawiedliwieniem może być jedynie fakt, że był to czas ferii i dzieci wyjeżdżają. Teraz 

zadziało się tak, że obecne były tylko dwie szkoły ale generalnie na innych uroczystościach 

tych szkół jest więcej. Jeżeli chodzi o poczty sztandarowe ze szkół podstawowych, to są to 

małe dzieci wybierane na pewno nie „z łapanki”. Niestety często zdarzają się w tej grupie 

wiekowej omdlenia.  

Radny Wojciech Janicki kontynuując temat zaznaczył, że w szkole zawsze umawiane są 

wyjścia pocztu sztandarowego. Jednakże to czy dzieci przyjdą i jak przyjdą ubrane, to już jest  

głównie zadanie rodziców. Przypomniał też, że wybór trójki do pocztu sztandarowego nie jest 

przypadkowy, bo zawsze są to osoby wyróżnione. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Ad. 9 Sprawozdanie z realizacji planu pracy Rady za 2015r. przedstawiła Przewodnicząca 

RM w Więcborku p. Grażyna Witczak  

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Ad. 10 Sprawozdania stałych Komisji RM z realizacji planów pracy w roku 2015 omówili ich 

Przewodniczący. 

 Komisja Rewizyjna – Przewodniczący Jacek Kabattek /sprawozdanie stanowi 

Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu - do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 

 Komisja Budżetu i Finansów – Za – ca Przewodniczącego p. Beata Lida 

/sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego Protokołu - do wglądu  

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 Komisja Rolnictwa, Ochrony środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji  

i Handlu – Przewodniczący p. Kazimierz Wilczyński  /sprawozdanie stanowi 

Załącznik Nr 7 do niniejszego Protokołu - do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork/ 



14 
 

 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu – Przewodnicząca p. Beata Kopta /sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 8 do niniejszego Protokołu - do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego – Przewodnicząca  

p. Beata Lida /sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 9 do niniejszego Protokołu - do 

wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 Komisja Statutowa doraźna – Przewodniczący p. Stanisław Posieczek /sprawozdanie 

stanowi Załącznik Nr 5 do niniejszego Protokołu - do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych 

w Więcborku przedstawiła Inspektor UM p. Barbara Szmidt. 

 

Przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonymi numerami 

geodezyjnymi 149/6  o powierzchni 2014m oraz działki 149/7 o powierzchni 1456m 

położonych w Więcborku w pobliżu ulicy Spacerowej. Łączna powierzchnia działek wynosi 

3479m. Planowana jest łączna sprzedaż działek w jednym przetargu z jedna ceną 

wywoławczą. W ten sposób Gmina zapewnia dojazd do działki Nr 149/6. Jeżeli chodzi  

o dojazd do ww. działek obecnie zapewniany jest on przez drogę nr 151. Dnia piątego 

stycznia br. wydana został decyzja Wojewody Kujawsko – Pomorskiego na wniosek Gminy  

i udało się przejąć działkę Nr 152, zatem możliwe jest poszerzenie istniejącego dojazdu do 

przedmiotowego terenu. Rzeczoznawca majątkowy oszacował już wartość działek – jest to 

kwota 65.450,00 zł tj. 18,81zł za metr kwadratowy. Oczekuje się w tej chwili na opinię radcy 

prawnego, czy należy opodatkować nieruchomość podatkiem VAT przy sprzedaży. Inspektor 

podkreśliła, że sąsiedzi wymienionych działek są zainteresowani nabyciem gruntu tzn.  

p. Krzysztof Rozpłoch złożył wniosek w sprawie nabycia  działek dnia 15 grudnia 2015r., zaś 

11 stycznia 2016r. p. Adam Zawieja ponowił wniosek w sprawie zamiany działki 150/4 na 

149/6. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda wskazał, że działek tych przylega nieruchomość o Nr 149/4, która 

swego czasu podlegała rozważaniom Komisji Rolnictwa, jako nieruchomość, która chciał 

nabyć p. Rozpłoch. Pytał, czy działka ta została już kupiona przez zainteresowanego. Jeżeli 

nie to dlaczego nie została ona dołączona do działek objętych wywołaną uchwałą. 

 

Inspektor UM odpowiedziała, że również 15 grudnia 2015r p. Rozpłoch złożył także 

ponowny wniosek o nabycie tej niewielkiej działki /niewielki trójkąt/. Wcześniej transakcja ta 

nie doszła do skutku, ponieważ p. Rozpłoch nie chciał pokryć wysokich kosztów wyceny.  

W tej chwili Gmina ma już podjętą uchwałę w tej sprawie, stąd też nie jest to przedmiotem 

obrad na sesji.  W celu zbycia wykorzystana zostanie już istniejąca uchwała i zlecona zostanie 

wycena tej działki. Zgodnie z treścią wskazanej uchwały będzie to sprzedaż na poszerzenie. 

Grunt ten musi zostać wykupiony przez p. Rozpłoch, gdyż część należącego do niego 

budynku leży na tej działce. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 
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Na sali 14 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 10 radnych 

Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących na terenie gminy Więcbork 

wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych składanych przez osoby fizyczne, 

osoby prawne i jednostki organizacyjne nie posiadające osobowości prawnej, jednostki 

Agencji Nieruchomości Skarbu Państwa oraz jednostki organizacyjne Lasów Państwowych 

podlegających obowiązkowi podatkowemu w podatku rolnym, leśnym i od nieruchomości, 

omówił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Projekt wywołany został z uwagi na zmiany w obowiązujących przepisach ustawy  

o podatkach i opłatach lokalnych oraz ustawy o podatku rolnym i ustawy o podatku leśnym  

i konieczność uwzględnienia ich we wzorach formularzy i deklaracji podatkowych 

obowiązujących do tej pory na terenie gminy Więcbork. W ramach autopoprawki wskazano 

na  błąd, jaki wkradł się w podstawie prawnej przedłożonego projektu - winno być art. 6 ust 

13 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych oraz w deklaracji na podatek od nieruchomości 

termin składania powinien być do 31 stycznia. Ponadto w deklaracji na końcu tekst jednolity 

należy poprawić na „z 2014r.”, a wykreślić „z 2005r”. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski pytał, czy te nowe informacje dotyczą nowych podmiotów lub 

podmiotów, u których zmieniła się podstawa, czy też wszystkich. 

 

Inspektor UM p. Elżbieta Tereszkiewicz wyjaśniła, że dotyczy to wszystkich u których 

będzie rodził się obowiązek podatkowy i konieczność złożenia informacji oraz osób 

prawnych które w tym roku mają obowiązek złożenia deklaracji. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych  

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 13 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka 

 p. Waldemar Kuszewski oraz Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

 

/Odp. na interp. radego J. Kabattek/ 

 Temat uposażenia sołtysów został wywołany już wcześniej. Sprawa ta poruszona została 

też na spotkaniu z sołtysami z terenu gminy Więcbork. W miesiącu lutym Gmina 

zaproponuje wypracowane rozwiązanie dotyczące tej właśnie kwestii. Należy pamiętać, 

że niezależnie od  tego, jak to będzie postrzegane, funkcja sołtysa jest funkcją społeczną  

i Gmina nie jest w stanie zapłacić sołtysa za pracę, która wykonują. Wynagrodzenie to 

jednak trzeba przeanalizować i podjąć kwestią tzw. czynnika stałego w zależności od 

wielkości sołectwa.  
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/Odp. na interp. radnego R. Kalaczyńskiego/ 

 Sprawa montażu oświetlenia na słupach przy ul. Łąkowej w Wituni była już wcześniej 

poruszana. W tegorocznym budżecie są zabezpieczone środki na kilka punktów 

świetlnych, natomiast zapotrzebowanie jest znacznie większe. Gmina jest w stałym 

kontakcie z pracownikami Eneos –u i na pewno przeprowadzona zostanie wizja lokalna, 

gdzie tego typu oświetlenie można zamontować. 

 Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski dokona lustracji stanu nawierzchni 

asfaltowej na bruku w Wituni i zobaczy, co można w tej sprawie zrobić. Wprowadzenie 

zakazu dla sprzętu ciężkiego może okazać się kłopotliwe, gdyż skomplikuje dojazd np. 

miejscowym rolnikom. 

 

/Odp. n interp. radnej G. Witczak/ 

 Organizacja ruchu na ul. Ogrodowej jest problemem wbrew pozorom wcale nie łatwym 

do rozwiązania. Wprowadzono już pewne zmiany np. linię ciągłą od ul. Mickiewicza do 

skrzyżowania z ul. Targową. Zgodnie z wyznaczoną linią pieszy ma tam pierwszeństwo. 

Pozostaje kwestia kultury kierowców. Na odcinku Odcinek od ul. Targowej do ul. Hallera 

również wymalowana zostanie biała linia choć oznakowany jest on jako strefa 

zamieszkania i pierwszeństwo ma tam pieszy. Burmistrz zobowiązał się uczulić Policję na 

problem występujący w tej okolicy szczególnie w dni targowe oraz zorganizować 

spotkanie z dzierżawcą Targowiska i wspólnie wypracować jakieś rozwiązania w tej 

materii. 

 Jeżeli chodzi o wywóz popiołu pewne zgrzyty powoduje przeświadczenie mieszkańców, 

że raz w miesiącu może wystawić jeden pojemnik z popiołem. Natomiast wywóz tych 

odpadów jest, co prawda raz w miesiącu ale nic nie stoi na przeszkodzie aby tych 

pojemników było więcej. Pojemniki można zakupić, rozmawiano nawet z Dyrektorem 

ZGK uruchomieniu sprzedaży ratalnej. Być może system trzeba naprawić ale na 

wyciągniecie wniosków należy poczekać do końca sezonu grzewczego.  

  Rozpowszechnienie informacji o zmianach dotyczących segregacji odpadów i zmianie 

stawek leżało po stronie konsorcjum, które wygrało przetarg. Ich obowiązkiem  było 

przekazanie mieszkańcom ulotki z harmonogramem, na którym widnieje też informacja  

o wywozie popiołu.  Burmistrz zasięgnie informacji u Dyrektor ZGK kiedy wystosował 

takie informacje i czy miał sygnały, że gdzieś one nie dotarły.  

 Na terenie Więcborka rozstawiono dziewięć dodatkowych pojemników na popiół  

w ramach tzw. PSZOK-u.  

Odpowiedź na pozostałe interpelacje radnej udzielona zostanie przez Burmistrza po 

uzyskaniu wyjaśnień z Jednostki MGOPS. 

 

Przewodnicząca RM uzupełniła, że wyjaśnienia wymaga szereg innych spraw np. to, gdzie 

pozostawiane są pojemniki na odpady po ich opróżnieniu przez Pracowników ZGK, czy 

wspomniana wcześniej kwestia odpadów zielonych. Poza tym oczywiście pojemników można 

mieć nieograniczoną ilość ale są to dodatkowe koszty do miesięcznej opłaty za wywóz 

odpadów. Były lata kiedy opłata była niższa, a ZGK mogło kupić dodatkowe pojemniki, 

opłacić w ramach niej program komputerowy i wiele innych kosztów. Teraz wszystko 

przerzucane jest na mieszkańców i to jest nie w porządku. Są to spostrzeżenia, którym chciała 

podzielić się zarówno z Burmistrzem, jak i radnymi. 

 

Radna Anna Łańska poinformowała, że podczas odbytego posiedzenia Komisji Rolnictwa 

/…/ poruszony został temat informowania mieszkańców o wprowadzonych zmianach 

dotyczących gospodarki odpadami tj. zmiany wysokości opłaty, terminu wywozu, 

pojemników itd. Ponieważ uznano, że informacja była nie do końca właściwie przekazana  
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Dyrektor ZGK został  zobowiązany do ponownego poinformowania mieszkańców  

o zmianach chociażby w formie czarno-białych ulotek. Dyrektor zdeklarował się do 

przygotowania powiadomień i dostarczenia ich do mieszkańców poprzez osobę dokonująca 

odczytu liczników zużycia wody. 

 

W dalszej części odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski 

 W pierwszych dniach tj. 4,5 stycznia, gdzie wywóz dotyczył wywozu popiołu z I obszaru, 

pracownicy widząc odrobinę popiołu w odpadach zmieszanych nie odebrali pojemników. 

Mieszkańcy interweniowali w tej sprawie w Urzędzie Miejskim w związku z czym 

Dyrektor i pracownicy ZGK zostali powiadomieni, że w styczniowy odbiór dotyczy 

odpadów z miesiąca grudnia i popiół może być w odpadach zmieszanych. W miesiącu 

grudniu  nie obowiązywały przepisy dotyczące segregacji popiołu. Regulamin w tym 

zakresie obowiązuje od 1 stycznia 2016r. 

 Pojemniki mobilne na odpady BIO od dwóch lat są rozstawione na terenie miasta 

Więcborka, a od roku 2016 pojawiło się również dziewięć pojemników na popiół  

w miejscach, gdzie jest zabudowa wielorodzinna tj. Os. Słoneczne, Os. Łopiennik, Na 

Skarpie, Os. Piastowskie, ul. Rybacka. Jeżeli ktoś zapełni swój pojemnik może popiół 

wrzucać do tych pojemników. 

 Informacja być może za późno dotarła do mieszkańców i może należało skierować ją już 

miesiąc wcześniej do mieszkańców gminy. Uznano, że jeżeli harmonogram pojawi się 

pod koniec grudnia i przekazany zostanie ZGK do rozpowszechnienia za pośrednictwem 

poczty, informacje trafią do sołtysów w celu wywieszenia ich, do ogólnodostępnego 

wglądu oraz podane do publicznej wiadomości w lokalnej prasy i na stronie internetowej 

Gminy Więcbork, społeczeństwo będzie odpowiednio doinformowane. 

 

Ad. 14. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Antczak wyraził zadowolenie z formy, w jakiej radni otrzymali materiały na sesję. 

Podziękował pomysłodawczyni – Przewodniczącej RM za wprowadzenie takiego 

rozwiązania.  

  

Radny Stanisław Piłka podziękował Burmistrzowi Więcborka oraz podległym mu służbą za 

przeprowadzoną sprawnie akcję rozprowadzenia jabłek na terenie gminy  Więcbork. 

Działanie było przeprowadzone bardzo sprawnie i wszystkie szkoły przedszkola oraz inne 

instytucje otrzymały owoce. Radny nawiązał również do zbliżających się zebrań wiejskich 

prosząc, aby w ich trakcie poinformować sołtysów i mieszkańców, jaki jest mechanizm 

działania odnośnie poboru podatków przez sołtysa. Panuje bowiem przekonanie, że jeżeli 

mieszkaniec wpłaci podatek do sołtysa, to sołtys bierze z tego pieniądze i Gmina ma z tego 

tytułu mniej środków. Mówił także o oznakowaniu poziomym drogi wojewódzkiej przy ulicy 

Hallera oraz przy więcborskim Rynku. Przywołał sytuację, w której samochód na światłach 

awaryjnych blokował przejazd, w miejscu tym na jezdni jest linia ciągła, której teoretycznie 

nie można przekraczać, zatem jest poważny problem z wyminięciem stojącego auta. 

Natomiast kawałek dalej ta sama linia ciągła blokuje możliwość zjazdu i zaparkowania przy 

banku. Takie rozwiązanie to naprawdę spore utrudnienie. 

 

Burmistrz Więcborka w kwestii akcji „jabłko” uzupełnił swoje wcześniejsze 

podziękowania, kierując je również do pracowników Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, którzy także koordynowali to działanie poprzez rozpoznanie, gdzie i ile tych 

jabłek ma trafić, z kolei Gmina zajęła się transportem.  
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Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady piętnastej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 

  

 

  

 


